
Protokół  z  przebiegu XXIX sesji Rady Gminy Pszczew, która odbyła się w dniu 23 marca 

2017 roku w Sali widowiskowej GOK w Pszczewie przy ul. Zamkowej.  

 

Odegrano hymn. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Otwarcia XXIX sesji dokonał przewodniczący rady gminy stwierdzając, że na ogólną liczbę 15 

radnych obecnych jest 13 wobec czego rada gminy władna była do podejmowania uchwał.  

Nieobecni radni: radny Włodzimierz Mróz i radny Krzysztof Młynarczyk. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z  XXVIII sesji Rady Gminy Pszczew. 

4. Interpelacje radnych i zapytania sołtysów.  

5. Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacje Wójta Gminy: z działalności międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał rady 

gminy. 

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Pszczew. 

8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a. całorocznego programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie Gminy Pszczew-  druk Nr 209, 

b. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego- druk Nr 210, 

c. udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego - druk Nr 211, 

d. udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Międzyrzecz- druk Nr 212, 

e. określenia kryteriów rekrutacji kandydatów do publicznego przedszkola oraz 

oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonych przez 

Gminę Pszczew obowiązujących na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego, 

dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia oraz liczby punktów dla 

poszczególnych kryteriów- druk Nr 213, 

f. określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkałych poza obwodem 

publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Pszczew obowiązujących 

w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy I, dokumentów niezbędnych do ich 

potwierdzenia oraz liczby punktów dla poszczególnych kryteriów- druk Nr 214, 

g. dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, 

wprowadzonego ustawą- Prawo oświatowe, na okres od 1 września 2017 roku do 

dnia 31 sierpnia 2019 roku- druk Nr 215 

h. zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok- druk Nr 216, 

i. zmiany stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu budżetowego- 

druk Nr 217, 

j. przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

      przestrzennego w obrębach Pszczew i Szarcz - druk Nr 218. 

9. Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

10. Sprawy organizacyjne- korespondencja. 

11. Zamknięcie obrad.  
 

Ad. 2 Przewodniczący rady gminy pytał o uwagi  do ww. porządku obrad: 

Radny Piotr Adamski wnioskował o wykreślenie z porządku obrad projektu uchwały Nr 8 j. 

Według radnego to zbyt krótki czas na rozpatrzenie tak ważnej sprawy. 

 

Zastępca Wójta Krystian Grabowski wyjaśniał, że rada gminy ma obowiązek uchwalać miejscowe 

plany zagospodarowania przestrzennego, tym bardziej , że ta uchwała ma pełnić funkcję ochronną 

walorów przyrodniczo-krajobrazowych. Ww. prosił radnego o rozważenie wycofania wniosku . 

 

Wiceprzewodniczący Romuald Tankielun poinformował, że wśród mieszkańców wybuchła panika, 



i zainteresowani mówią co innego niż usłyszeliśmy od  Wójta. Radny przychyla się do wniosku p. 

Adamskiego.  

Zastępca Wójta Krystian Grabowski wyjaśniał, że to jest dopiero przystąpienie do uchwalenia planu 

,a w dalszej kolejności będziemy uszczegóławiać zapisy. 

 

Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski poddał pod głosowanie wniosek o wykreślenie  

z porządku obrad projektu uchwały Nr 218. W wyniku głosowania za-7; przeciw- 3 ; wstrzymujące-

3 wniosek nie uzyskał wymaganej ilości głosów za. 

Wobec powyższego prowadzący obrady poinformował, że porządek obrad pozostaje bez zmian. 

 

Ad.4  Interpelacje radnych i zapytania sołtysów . 

Radny Leonard Kaczmarek zgłosił o przestawionej sygnalizacji świetlnej przy remizie strażackiej  

w Pszczewie. 

 

Ad.5 Informacja Przewodniczącego rady gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

 W okresie międzysesyjnym przewodniczący rady gminy przekazał Wójtowi gminy pismo  Pani 

Marii Kawiorskiej. 

 

Ad.6 Informacje Wójta Gminy: z działalności międzysesyjnej oraz z wykonania uchwał rady 

gminy. 

Zastępca Wójta Pan Krystian Grabowski przedstawił informacje z działalności międzysesyjnej 

wójta w tym sprawozdanie z realizacji programu przeciwdziałania narkomanii i alkoholizmowi. 

Uwag brak. 

 

Ad.7 Informacja o stanie bezpieczeństwa przeciwpożarowego na terenie Gminy Pszczew. 

Na wstępie zaproszony gość podziękował za przychylność gminy i dofinansowanie zakupu 

samochodu.   

Z uwagi na to, że radni wcześniej otrzymali obszerną informację, zaproszony gość prosił radnych  

o pytania. 

 

Wobec braku pytań przewodniczący rady gminy Pan Zbigniew Gajewski podziękował za 

wyczerpująca informację. 

 

Ad. 8a) 

Projekt uchwały  w sprawie całorocznego programu opieki nad zwierzętami oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pszczew-  druk nr 209 przedstawił Wiceprzewodniczący 

Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Przewodniczący rady gminy poddał pod głosowanie projekt uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy  większością głosów za- 12; przeciw-1; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.199.2017 w sprawie całorocznego programu opieki nad zwierzętami oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Pszczew. Uchwała stanowi załącznik do 

niniejszej uchwały. 

b) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego – druk 

nr 210 przedstawił  Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Uwag do projektu nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania rada gminy  jednogłośnie  za- 13; przeciw-0; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.200.2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Międzyrzeckiego. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

c)  projekt uchwały udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu Międzyrzeckiego – druk nr 211 



przedstawił wiceprzewodniczący  Romuald Tankielun. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

W wyniku głosowania rada gminy  jednogłośnie  za- 13; przeciw-0; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.201.2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Powiatu 

Międzyrzeckiego. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

d) projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Międzyrzecz- druk Nr 212 

przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

Obrady opuścił radny Seweryn Kowalski  i rada obradowała w 12 osobowym składzie. 

W wyniku głosowania rada gminy  jednogłośnie  za- 12; przeciw-0; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.202.2017 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Międzyrzecz. 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

e) projekt w sprawie określenia kryteriów rekrutacji kandydatów do publicznego przedszkola oraz 

oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonych przez Gminę Pszczew 

obowiązujących na drugim etapie postepowania rekrutacyjnego, dokumentów niezbędnych do ich 

potwierdzenia oraz liczby punktów dla poszczególnych kryteriów- druk nr 213 przedstawiła 

Sekretarz Gminy Anna Szyngiel. 

Uwag nie zgłoszono. 

Na obrady powrócił radny Seweryn Kowalski i rada ponownie obradowała w 13 osobowym 

składzie. 

W wyniku głosowania rada gminy  jednogłośnie  za- 13; przeciw-0; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.203.2017 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji kandydatów do publicznego 

przedszkola oraz oddziałów przedszkolnych w publicznej szkole podstawowej prowadzonych przez 

Gminę Pszczew obowiązujących na drugim etapie postępowania rekrutacyjnego, dokumentów 

niezbędnych do ich potwierdzenia oraz liczby punktów dla poszczególnych kryteriów . Uchwała 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

f) projekt uchwały w sprawie określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkałych poza 

obwodem publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Pszczew obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy I, dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia oraz 

liczby punktów dla poszczególnych kryteriów – druk nr 214 przedstawiła Sekretarz Gminy Anna 

Szyngiel. 

Uwag nie zgłoszono 

W wyniku głosowania rada gminy  jednogłośnie  za- 13; przeciw-0; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.204.2017 w sprawie określenia kryteriów rekrutacji kandydatów zamieszkałych 

poza obwodem publicznej szkoły podstawowej prowadzonej przez Gminę Pszczew obowiązujących  

w postępowaniu rekrutacyjnym do klasy I, dokumentów niezbędnych do ich potwierdzenia oraz 

liczby punktów dla poszczególnych kryteriów. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego 

protokołu. 

 

g) projekt uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego 

ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą- Prawo oświatowe, na okres od 1 września 2017 roku do 

dnia 31 sierpnia 2019 roku- druk nr 215  przedstawiła Sekretarz Gminy Anna Szyngiel. 

Uwag nie zgłoszono 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów  za- 12; przeciw-0; wstrzymujące-1;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.205.2017 w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do 

nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą- Prawo oświatowe, na okres od 1 września 

2017 roku do dnia 31 sierpnia 2019 roku. Uchwałala stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

h) projekt uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok- druk nr 

216   przedstawiła Skarbnik Gminy. 



Do projektu uchwały nie wniesiono uwag. 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów  za- 12; przeciw-0; wstrzymujące-1;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.206.2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Pszczew na 2017 rok 

Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

i) projekt uchwały w sprawie zmiany stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego zakładu 

budżetowego druk Nr 217 przedstawił Wiceprzewodniczący Mirosław Leśny. 

Zastępca Wójta , Pan Krystian Grabowski wniósł autopoprawkę polegającą na zmianie tytułu 

uchwały w brzmieniu : w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego 

zakładu budżetowego.  

Zgłoszoną autopoprawkę rada przyjęła jednogłośnie  za-13;przeciw- 0; wstrzymujące-0. 

Radni nie wnieśli uwag do projektu uchwały. 

W wyniku głosowania rada gminy jednogłośnie za- 13; przeciw-0; wstrzymujące-0;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.207.2017 w sprawie ustalenia stawki dotacji przedmiotowej dla samorządowego 

zakładu budżetowego. Uchwała stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Prowadzący obrady Zbigniew Gajewski ogłosił 10 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie ww. wznowił obrady , rada obradowała w 15 osobowym składzie. 

 

j) projekt uchwały w sprawie  przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

    przestrzennego w obrębach Pszczew i Szarcz druk Nr 218-  przedstawił  inspektor Janusz Leśny 

Projekt uchwały zawierał 6 załączników. 

Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski otworzył  dyskusję nad projektem uchwały. 

 

Radny Piotr Adamski prosił o ustosunkowanie się do decyzji SKO dla p. Kocha. Pytał dlaczego 

decyzja została uchylona przez Kolegium i jak dalej chce Wójt działać w tej sprawie? 

Radca Prawny, Michał Siemiatowski stwierdził, że pytanie jest zasadne ale w innych 

okolicznościach.  

Radny Piotr Adamski stanowczo nie zgadzał się ze stanowiskiem radcy prawnego i żądał 

wyjaśnień. 

Pan Michał Siemiatowski raz jeszcze wyjaśnił, że to o co radny prosi może i jest zasadne ale nie 

dotyczy tej materii. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski podtrzymał opinię radcy prawnego. 

Radny Leonard Kaczmarek pytał czym skutkuje podjęcie tej uchwały. 

Inspektor Janusz Leśny wyjaśnił, że prawo własności ograniczone jest poprzez miejscowe plany 

zagospodarowania przestrzennego. Warunki zabudowy są środkiem zastępczym, gorszym np. 

chlewnia na 1000 sztuk w Stokach, na dzień dzisiejszy można taką postawić wszędzie. 

Przystąpienie do zmian daje prawo Wójtowi zawieszenie sprawy do 9 miesięcy. 

 

Radny Piotr Adamski zauważył, że wniosek złożony został 2 lata temu i według radnego jest to 

zwyczajna niechęć do inwestora. 

Ww. stwierdził, że uchwała skonstruowana jest w sposób restrykcyjny, jest zakaz a nie wskazano 

alternatywę, brak innych ważniejszych terenów, które są pilniejsze. 

Zastępca Wójta, Pan Krystian Grabowski wskazał, że projekt jest zasadny, jest to wstęp do 

określenia zasad, stosownych zapisów dotyczących zagospodarowania terenu.   

 

Radny Leonard Kaczmarek pytał o ilość wniosków na wskazanych terenach. 

Inspektor Janusz Leśny poinformował, że ogólnie złożono 8 wniosków.  

 

Radny Konrad Kiona próbował uspokoić radnych, że przystąpienie do sporządzenia m.p.z.p nie jest 

zamykaniem drogi, a wręcz pozwoli wójtowi na opracowanie planów, nad którymi wówczas rada 

będzie debatowała.  



Radny Marek Badach poinformował, że wręcz wie ,że Wójt podejmuje takie decyzje, żeby tej 

decyzji nie wydać. 

Radny Piotr Adamski apelował o nie podejmowanie tej uchwały. 

 

Przewodniczący rady gminy Zbigniew Gajewski proponował w paragrafie 1 wykreślić obręb Szarcz 

i pozostawić tylko załącznik graficzny nr 1. 

W wyniku głosowania ww. propozycja spotkała się z aprobatą rady gminy ( za- 9; przeciw-0 

;wstrzymujące-4). 

Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt uchwały z wcześniej przyjętą poprawką. 

W wyniku głosowania rada gminy większością głosów za- 9; przeciw-0; wstrzymujące-4;  podjęła 

Uchwałę Nr XXIX.208.2017 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Pszczew, w obrębie Pszczew. Uchwała stanowi załącznik 

do niniejszego protokołu. 

  
9.Odpowiedzi na wnioski i interpelacje. 

Brak odpowiedzi na interpelacje. 

 

10.Sprawy organizacyjne- korespondencja. 

Przewodniczący rady gminy odczytał pismo Urzędu Marszałkowskiego w sprawie wyrażenia zgody 

na przekazanie w formie darowizny nieruchomości na rzecz Województwa Lubuskiego w Zielonej 

Górze.  

Następnie poinformował o złożonej przez Pana Jakuba Kocha skardze na Wójta Gminy Pszczew za 

utrudnianie uzyskania pozytywnej decyzji o warunkach zabudowy.  

Niniejszą skargę, przewodniczący rady gminy przekaże  Komisji Rewizyjnej celem jej rozpatrzenia. 
 

11.Zamknięcie obrad.  

Wobec wyczerpania porządku obrad, przewodniczący rady gminy podziękował wszystkim za udział 

w obradach po czym zamknął obrady XXIX sesji. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała: 

Maria Wojtucka 

  

 

 

 

 

 


